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ПРЕСКЛИПИНГ 

23 май 2018, сряда 

 

www.bnt.bg , 22.05.2018 г.  

http://news.bnt.bg/bg/a/ministr-kiril-ananiev-na-svetovnata-zdravna-asambleya-v-

zheneva 

 

Министър Кирил Ананиев на Световната здравна асамблея в Женева 

 

Гарантирането на справедлив достъп до висококачествени здравни услуги, ориентирани 

към хората, достъп до лекарствени продукти, както и насърчаване на благосъстоянието 

на хората от всички възрасти, трябва да бъдат водещи задачи в общите усилия, за да се 

осигури универсално здравно покритие. Това заяви в изказването си от името на 

Българското председателство на Съвета на ЕС министърът на здравеопазването Кирил 

Ананиев по време на откриването на 71-та сесия на Световната здравна асамблея в 

Женева. 

Тази година сесията е посветена на темата „Здраве за всички: ангажирайте се с 

универсално здравно покритие“. Световната здравна асамблея е върховният орган на 

Световната здравна организация, който взема решенията и определя политиките на 

организацията. Универсалното здравно покритие е споделена цел на държавите-членки 

на Световната здравна организация в стремежа никой гражданин да не бъде оставен на 

заден план – цел, чрез която ще се търси постигането на най-високия възможен стандарт 

за здраве за всички. 

Българският здравен министър посочи, че важни стъпки в тази посока са необходимостта 

от стратегическо и устойчиво сътрудничество на всички нива, както и целенасочени 

усилия, за да се достигне до най-уязвимите групи. Затова и СЗО трябва да е добре 

подготвена да подпомага държавите-членки в усилията им да разширят достъпа до 

здравни услуги и да координира усилията на всички партньори да изградят устойчиви 

здравни системи, изтъкна Ананиев. 

ЕС и неговите държави-членки признават постигнатото в резултат от усилията на СЗО 

досега, но все още има редица области, в които липсва напредък. Необходимо е да се 

продължи с бързи, решителни и прозрачни действия за справяне с някои въпроси от 

програмата за реформи, в това число и тези, свързани с реформата в управлението. Ето 

защо държавите-членки на ЕС подкрепят усилията на Генералния директор, насочени 

към продължаване изпълнението на спешната реформа на Световната здравна 

организация, коментира в изказването си министър Ананиев. Той посочи, че ЕС и 

държавите-членки приветстват Тринадесетата обща работна програма, чиято цел е 

осигуряването на здравословен живот и насърчаването на благосъстоянието на хората от 

всички възрасти. 

В изказването си пред сесията на Световната здравна асамблея българският здравен 

министър поздрави СЗО за постиженията на организация през последните 70 години и 

допълни, че ЕС и държавите-членки са напълно ангажирани да продължат да подкрепят 

и да допринасят конструктивно за реформата на организацията и другите въпроси от 

първостепенна важност в нейния дневен ред. 

Министър Ананиев благодари на Секретариата за доклада, съдържащ петгодишния 

глобален стратегически план за подобряване на готовността и реакцията на 

общественото здраве и посочи, че ЕС и държавите-членки подкрепят предложените в 

доклада цели, задачи и мониторинг. 
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В Асамблеята участват делегации от всички 194 страни-членки на СЗО, представители 

на различни специализирани агенции, организации от системата на ООН, 

правителствени и неправителствени организации, както и официални наблюдатели. 

 

 
23.05.2018 г., с. 6 

 

Гарантиран достъп до лекарства за всички поиска Ананиев пред СЗО 

 

Гарантиран и справедлив достъп до висококачествени здравни услуги и лекарства и 

насърчаване благосъстоянието на хората от всички възрасти. Тези задачи очерта 

здравният министър Кирил Ананиев като водещи в общите усилия, за осигуряване на 

универсално здравно покритие. Изказването му бе от името на българското 

председателство на Съвета на ЕС при откриването на 71-ата сесия на Световната здравна 

асамблея в Женева. Универсалното здравно покритие е споделена цел на държавите-

членки на СЗО, чиято цел е постигане на най-високия възможен стандарт за здраве за 

всички хора. За него е нужно стратегическо и устойчиво сътрудничество, заяви още 

Ананиев.  

 

 

www.clinica.bg, 22.05.2018 г. 

https://clinica.bg/5163- 

 

НЗОК ДАВА ОТЧЕТ ЗА БЮДЖЕТА 

 

Надзорният съвет на НЗОК ще разгледа утре отчета за бюджета на касата за първото 

тримесечие. Както "clinica.bg"вече писа единственото перо, по което се очаква недостиг 

са лекарствата. Там се заформя дефицит от 80 млн. лв. до края на годината. 

Планът е този недостиг да бъде наваксан с договаряне на отстъпки с фарма бизнеса. 

Близо 159 млн. лв. средномесечно пък ще получават до края на годината лечебните 

заведения за болнична помощ. 

Лечебните заведения имат право да преразпределят икономии в рамките на 

тримесечието от един месец за следващ, за да имат по - добра предвидимост и гъвкавост 

в усвояване на средствата. Очаква се през юни Надзорният съвет отново да направи 

преглед на разходите за болнична помощ. В дневния ред на Надзорния съвет влизат и 

докладни записки от директори на районни здравноосигурителни каси. 

 

www.dariknews.bg, 22.05.2018 г.  

https://dariknews.bg/novini/bylgariia/i-lekarite-se-obiaviha-sreshtu-nacionalnata-

zdravna-karta-na-ananiev-2098723 

 

И лекарите се обявиха срещу Националната здравна карта на Ананиев 

 

Автор: Димитър Панев  Редактор: Елза Тодорова 

След недоволството на пациенти и болнични директори, и лекарите се обявиха срещу 

Националната здравна карта, изготвена от ресорния министър Кирил Ананиев. Оказва 

се, че в документа, който има за цел да определи нуждата от болнични легла на 

територията на страната, в областите Стара Загора, Ямбол и Пазарджик няма да има нито 

едно легло за лечение на хора с урологични проблеми. Цяла Силистренска област пък е 

оставена без легло за ортопедични и травматологични заболявания. Новата 
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Националната здравна карта отчита близо 6000 излишни легла, което значи, че след като 

тя влезе в сила, Здравната каса няма да заплаща за тях. 

Здравната карта първоначално бе въведена от бившия министър Петър Москов, след 

което – свалена в съда и с известни корекции отново обявена от настоящото ръководство 

на здравното министерство. След пациенти и болнични директори обаче и Лекарският 

съюз подкрепи тезата, че документът е изготвен еднолично от ведомството, без да са 

взети предвид становищата на комисиите, изготвили областните здравни карти. 

Така се оказва, че след като картата влезе в сила, няма да има урологични легла в Стара 

Загора, Ямбол и Пазарджик, а в Сливен, например, ще има едва едно легло за съдова 

хирургия. За цялата Силистренска област не се предвижда нито едно легло за лечение на 

ортопедични заболявания, посочват лекарите в отворено писмо до премиера, 

омбудсмана и здравните власти. 

Лекарите подчертават, че въвеждането на въпросната здравна карта ще доведе до 

влошаване на качество на болничната медицинска помощ и достъпа до нея, като 

потърпевши ще бъдат единствено здравоосигурените лица. Друг от резултатите от 

приемането на документа ще бъде механично затваряне на работещи към момента 

клиники и отделения, тъй като Здравната каса ще спре да плаща за тях. Оказва се, че 

Министерство на здравеопазването е заложило толкова високи изисквания в Наредбата 

за пакета от здравни дейности, които се заплащат от касата, че общинските болници не 

са в състояние да сключат договор за изпълнението им. 

В заключение от Лекарския съюз апелират документът да бъде върнат в Министерския 

съвет и преработен. 

 

www.zdrave.net, 22.05.2018 г. 

http://www.zdrave.net/-/n6183 

 

Със съвместни указания между БЛС и НЗОК 

 

Игнорират здравната карта при сключване на индивидуални договори с Касата 

 

НЗОК няма да чака влизането в сила на Здравната карта, за да сключи индивидуални 

договори с лечебните заведения по НРД 2018. За това се споразумяха вчера Здравната 

каса и Българският лекарски съюз. 

 „НЗОК ще сключва договори с лечебните заведения според броя на леглата им и нивата 

на компетентност към 31 март 2018 година. Здравната карта изобщо няма да бъде 

взимана предвид при сключването на договорите. В случая ние нямаме друг изход, тъй 

като Здравна карта нямаме към момента, а ако лечебните заведения не сключат договор, 

не може да им бъде платена дейността за април“, обясни председателят на БЛС д-р 

Венцислав Грозев пред Zdrave.net. 

 „Смятам, че това е едно справедливо решение, което ще изчисти напрежението в 

лечебните заведения за болнична помощ“, допълни още той. 

Припомняме, проектът на Здравна карта събуди негодуванието на почти всички области 

в страната, тъй като според него у нас са необходими близо 6000 болнични легла за 

активно лечение по-малко от наличните. Към момента почти всяка област в страната е 

изразила по един или друг начин несъгласието си с проекта, като от повечето от тях 

посочиха, че проектът на Национална здравна карта не съответства на подадената 

информация за нуждите от болнични легла на областно ниво. 

От Здравното ведомство пък на заседание на комисията по здравеопазване в парламента 

обещаха, че ще вземат предвид становищата на заинтересованите страни. 
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